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 هواداران فوتبال در انتظار 
تحول در سيستم های اجرایی 

فوتبال
نویـن  آوری هـای  فـن  و  مصنوعـی  هـوش  سـتاد   

داد. جلسـه  تشـکیل  فوتبـال  فدراسـیون 
نشسـت سـتاد هوش مصنوعـی و فـن آوری های نوین 
فدراسـیون با حضور رئیـس، نایب رئیس، سـایر مدیران 
و مسـئولان فدراسـیون و سـازمان لیگ فوتبـال برگزار 

 . شد
در ایـن نشسـت، رئیـس فدراسـیون عنـوان کـرد: در 
دنیـای امـروز کـه فناوری به سـرعت در حال پیشـرفت 
و  ارتقـا  بـرای  نویـن،  ابزارهـای  از  اسـتفاده  اسـت، 
بهینه سـازی فرایندهـا امـری ضـروری اسـت. فوتبـال 
نیـز به عنـوان یـک صنعـت پویـا و پیچیـده، از ایـن 
قاعـده مسـتثنی نیسـت و بهره گیـری از قابلیت هـای 
هوش مصنوعی می تواند تحولی چشـمگیر در سـاختار 
ایـران ایجـاد کنـد.  فدراسـیون و لیگ هـای فوتبـال 
براین اسـاس، سـتاد هـوش مصنوعی و فـن آوری های 
نویـن فدراسـیون با حضور متخصصیـن مربوطه هوش 
مصنوعـی و تحلیلگـران داده در فدراسـیون فوتبـال 
ایران تشـکیل شـده اسـت تا با بررسـی دقیـق نیازها و 
پتانسـیل های موجود، طرح جامـع و گام به گامی را برای 
پیاده سـازی هـوش مصنوعی در سـاختار فدراسـیون و 
لیگ هـای فوتبـال ایـران تدویـن و اجـرا شـود. او ادامه 
داد: خـرداد سـال گذشـته، فدراسـیون خـود را موظـف 
کـرد تـا در بحـث استانداردسـازی ورزشـگاه ها در کنار 
باشـگاه ها، هیئت هـای فوتبـال و ادارات کل ورزش و 
جوانان اسـتان ها باشـد و خوشـحالم که در این ۱۴ ماه، 
تک به تـک ورزشـگاه های لیـگ برتـر دچـار تحـولات 

مثبـت فـراوان شـده اند.
 ایـن اتفـاق نیکی اسـت که بایـد در حوزه سـخت افزار 
ادامه یابد. موضوع هوش مصنوعـی و ضرورت ورود آن 
بـه فوتبـال، امـا در حـوزه مباحـث نرم افزاری اسـت که 
در دنیـای امـروز در کنار بحث های سـخت افزاری حائز 
اهمیـت والایـی اسـت؛ بنابرایـن این جلسـات هـر روز 
باید در فدراسـیون برگزار شـود و نتایج آن به اسـتحضار 
عمـوم برسـد. تاج خاطرنشـان کـرد: همان طـور که در 
مراسـم قرعه کشـی لیگ برتـر اشـاره کـردم، ضرورت 
بهره منـدی از فنّـاوری در بحـث داوری و کمـک داور 
کانون هـای  فنـی،  برگـزاری،  پزشـکی،  ویدئویـی، 
هـواداری موردتأکیـد اسـت و خوشـبختانه در ماه هـای 
گذشـته در این زمینـه اقدامات خوبـی صورت گرفته که 
بایـد باقـدرت و جدیت ادامه یابد و اثـرات آن را هواداران 
فوتبـال و رسـانه های گروهـی حـس کننـد. همچنین 
از افـراد صاحب نظـر در ایـن حـوزه در کشـور در سـتاد 
بایـد اسـتفاده شـود تـا کیفیـت و غنـای امـور مربوطه 
به سـرعت بیشـتر طی شـود. هواداران فوتبال در انتظار 
تحـول در شـیوه ها و سیسـتم های اجرایـی در فوتبـال 

. هستند

 FIVB اعلام محدودیت های 
برای حضور واليباليست ها

اطلاعیـه ای  در  والیبـال  جهانـی  فدراسـیون   
رویدادهـای  در  بازیکنـان  حضـور  محدودیت هـای 

کـرد. اعـلام  را   ۲۰۲۵ سـال  والیبـال  مختلـف 
فدراسـیون  از مشـکلات  یکـی  مهـر،  گـزارش  بـه   
جهانـی والیبـال در برگـزاری مسـابقات و رویدادهـای 
مختلف حضـور یک بازیکن در رده های سـنی مختلف 
رقابت هـای ایـن رشـته ورزشـی اسـت. براین اسـاس 
فدراسـیون جهانی والیبال و والیبـال ورلد در اطلاعیه ای 
رویدادهـای  در  بازیکنـان  حضـور  محدودیت هـای 
مختلـف والیبـال سـال ۲۰۲۵ بـرای فدراسـیون های 
ملی دسـته چهـار و پنـج را اعـلام کرد. طبـق مقررات 
رسـمی اعلام شـده، بازیکنان فدراسـیون های دسـته ۴ 
و ۵ مجـاز بـه شـرکت حداکثر در دو رده سـنی شـامل 
بزرگسـالان، زیـر ۲۱ سـال )u۲۱( و زیـر ۱۹ سـال 
)u۱۹( هسـتند و بازیکنانی که در دو رده سـنی در سال 
۲۰۲۵ شـرکت کرده انـد، نمی تواننـد در رده سـومی نیز 
حضور داشـته باشـند. گفتنی اسـت که تقویم مسابقات 
 VnL( سـال ۲۰۲۵ شامل سـه رده سنی، بزرگسـالان
 WorLd u۲۱( زیـر ۲۱ سـال ،)و قهرمانـی جهـان
 WorLd u۱۹( و زیـر ۱۹ سـال )Championships

به عنوان مثـال  بنابرایـن  اسـت؛   )Championships

اگـر بازیکنـی در VnL و u۱۹ شـرکت کنـد، دیگـر 
نمی توانـد در u۲۱ بـازی کند، امـا می تواند در قهرمانی 
جهان بزرگسـالان شرکت کند و همچنین اگر بازیکنی 
در u۱۹ و u۲۱ شـرکت کـرده باشـد دیگـر نمی تواند 
در قهرمانـی جهان بزرگسـالان شـرکت کنـد. در ادامه 
ایـن اطلاعیه تأکید شـده اسـت: منظور از »شـرکت در 
 ۲bis-o مسـابقات« ثبت نـام نهایـی بازیکـن در فـرم
محدودیت هـا،  ایـن  باتوجه بـه  و  اسـت  مسـابقه  آن 
فدراسـیون های ملـی موظف انـد بازیکنانـی را کـه در 
بیش از دو رده سـنی در سـال ۲۰۲۵ به ثبت رسـیده اند، 
از فـرم o-۲ مربـوط بـه سـومین رویـداد حـذف کنند 
تـا مغایرتـی بـا مقـررات رسـمی ایجـاد نشـود. گفتنی 
اسـت بر اسـاس گزارش فدراسـیون جهانـی والیبال در 
حـال حاضـر فدراسـیون های ملـی چین، ژاپـن و تایلند 
در سـطح پنج آسـیا قـرار دارنـد و فدراسـیون های ملی 
اسـترالیا، ایـران، قزاقسـتان و کـره جنوبـی در سـطح 
چهـار ایـن رتبه بنـدی قـرار دارنـد. همچنین بر اسـاس 
سـطح بندی فدراسـیون جهانی والیبال در دیگر مناطق 
جهـان، فدراسـیون های ملی برزیل )آمریـکای جنوبی(، 
ایتالیـا، لهسـتان، روسـیه و صربسـتان )اروپا( در سـطح 
پنج قـرار دارنـد. همچنین فدراسـیون والیبـال آرژانتین 
)آمریکا جنوبی( و آمریکا )نورسـکا( در سـطح چهار قرار 

دارند.

یک بام و دو هوای انحلال یا تیم داری 
گیتی پسند در هندبال و والیبال

 فدراسيون دخالتی در اركان 
قضایی ندارد

 دبیـرکل فدراسـیون فوتبـال گفـت: حضـور تیـم ملی 
فوتبال در تورنمنت کافا )آسـیای مرکزی( قطعی شـده 
و انجـام دیدارهای تدارکاتـی در ماه های اکتبر و نوامبر 
نیـز در حال بررسـی و نزدیک بـه انعقاد قرارداد اسـت.

 به گزارش ایرنا، هدایت الله ممبینی در حاشـیه مراسـم 
تجلیـل از خانواده ۳۰ شـهید ورزشـکار و بدرقه کاروان 
اعزامـی بـه بازی هـای جهانی چنگـدو چیـن در جمع 
تیـم  تدارکاتـی  دیدارهـای  خبرنـگاران در خصـوص 
ملـی فوتبـال اظهـار کرد: یـک کارگروه در فدراسـیون 
فوتبـال بـه ریاسـت رئیـس فدراسـیون، سـرمربی تیم 
ملـی، بخـش بین الملـل و سـایر اعضا برای مسـابقات 
تدارکاتی تشـکیل شـده که جلسـات آن ماه هاسـت در 

حـال برگزاری اسـت. 
او افـزود: ۵ فیفـادی تـا جـام جهانـی ۲۰۲۶ داریـم 
کادر  و  سـرمربی  درخواسـت  کارگـروه  ایـن  در  کـه 
فنـی موردبررسـی قـرار گرفت کـه بتوانیـم دیدارهای 
تدارکاتـی بـا تیم هـای اروپایـی، آمریکایـی و آفریقایی 
داشـته باشـیم و فدراسـیون فوتبـال بر اسـاس وظیفه 
خـود ارتباط لازم را با فدراسـیون های ملی کشـورهای 
کـه  اسـت  ایـن  واقعیـت  می دهـد.  انجـام  مربوطـه 
تیم هـای اروپایـی تـا فروردیـن سـال آینـده شـرایط و 
فرصـت لازم را بـرای برگـزاری دیدارهـای تدارکاتـی 
ندارند. برخی فدراسـیون ها برای هماهنگـی دیدارهای 
تدارکاتـی یـک شـرکت یـا ایجنـت دارنـد و برخـی 
فدراسـیون ها هـم مسـتقیم خودشـان دنبـال می کنند 
کـه مـا این مـوارد را پیگیـری کردیـم و هـر وقت که 
قراردادهـا صددرصد شـود سـعی می کنیم کـه نظرات 
سـرمربی و کادر فنـی را اجرا کنیـم و دراین بین ممکن 
اسـت کار طبـق نظـر و ایـده سـرمربی انجـام شـود و 
گاهـی ممکـن اسـت شـرایط بـرای برگـزاری دیـدار 
بـا تیم هـای مدنظـر مهیا نشـود. دبیـرکل فدراسـیون 
فوتبـال ادامـه داد: حضور تیم ملی فوتبـال در تورنمنت 
کافـا قطعی اسـت و در فیفادی اکتبـر و نوامبر با برخی 
تیم هـا صحبـت شـده و نزدیـک قـرارداد هسـت؛ امـا 
هنوز صددرصد نشـده و شـرایط تیم ها طبـق مذاکرات 
بایـد هماهنـگ شـود و ضمـن آنکـه همـه دیدارهای 
تدارکاتـی تیـم ملی در خارج از خانه برگزار خواهد شـد. 
هماهنگـی بـرای برگـزاری دیدارهای دوسـتانه در این 
شـرایط کار راحتی نیسـت و ممکن اسـت پیشـنهادات 
برخـی تیم ها سـنگین باشـد و کارگروه تـلاش می کند 
کـه بهترین اتفـاق را رقم بزنـد. او در بخش دیگری در 
خصوص طولانی شـدن روند اعلام رای پرونده علیرضا 
بیرانونـد نیز توضیح داد: ارکان قضایی فدراسـیون زمان 
می خواهند که بیشـتر بررسـی کنند؛ چون کارشناسـان 
حقوقـی نظرات متفاوتی داشـتند و منتظریـم هر وقت 
رای ابـلاغ شـود مثل همـه ابلاغ هـا آن را اعلام کنیم. 
ممبینـی در خصـوص اینکـه طـی یک سـال گذشـته 
فشـار بر روی باشـگاه پرسـپولیس در این پرونـده زیاد 
بـود، گفت: مـا تصمیم گیرنده نیسـتیم و ارکان قضایی 
بررسـی  اسـاس نامه مسـئول  و  اسـاس وظایـف  بـر 
پرونـده هسـتند ما هیچ تعجیـل یا هیچ نکتـه ای برای 
اینکـه ارکان قضایـی را تحت تأثیـر قرار دهیـم، نداریم 
و نمی توانیـم بـرای ارکان قضایـی زمان صـدور رای را 
تعییـن کنیـم. مـا الان ۲ پرونـده دیگـر داریم کـه بالغ 
بـر ۶ ماه اسـت کـه هیچ خبـری از صدور رای نیسـت 
و هـر وقـت پیگیـری می کنیم اعـلام می کننـد که در 
حال بررسـی اسـت. می خواهـم بگویم که ما مسـئول 
اینکـه سـرعت در روند کار داشـته باشـند نیسـتیم. بله 
ایـن درسـت اسـت کـه رسـیدگی بـه پرونـده بیرانوند 
یـک سـال طـول کشـیده، ولـی هیچ وقـت نمی توانیم 
در  او  کننـد.  صـادر  زود  را  رأی  کـه  بیاوریـم  فشـار 
خصـوص برخی شـائبه ها در مورد اعمال نظر سـرمربی 
تیـم ملـی در پرونـده بیرانوند، اظهـار کرد: مسـتنداتی 
اگـر دراین رابطـه داریـد اعـلام کنیـد. ایـن حرف هایی 
که زده می شـود درسـت نیسـت و خوشـبختانه آن قدر 
دروازه بـان در کشـورمان اسـت کـه سـرمربی تیم ملی 

در هـر اردویـی ۳ یـا ۴ نفـر را دعـوت می کنـد.

 علی دایی در بين بهترین های 
تاریخ فوتبال آسيا

 علـی دایـی بار دیگـر در بین ۱۰ بازیکن برتر آسـیایی 
تمـام دوران قرار گرفت.

 به گزارش ایسـنا، آسـیا به عنوان یک قاره سـتاره های 
ورزشـی زیـادی را پـرورش داده اسـت. فهرسـت ۱۰ 
بازیکـن برتـر فوتبال آسـیا در تمـام دوران ادای احترام 
بـه اسـطوره هایی اسـت که ایـن بازی زیبا را به سـطح 
بالاتـری رسـانده اند. آنهـا نه تنهـا نماینـده کشورشـان 
کـه نماینـده بزرگ تریـن قـاره جهـان نیـز بوده انـد. 
سـتاره هایی چـون سـون هیونـگ میـن و علـی دایی 
ثابـت می کننـد کـه بازیکنان آسـیایی فقـط در صحنه 
جهانـی رقابت نمی کنند، بلکـه رکوردهایی باورنکردنی 
را ثبـت می کننـد و میراثـی مانـدگار از خـود بـه جـا 
می گذارنـد. مهم تریـن افتخـارات: بوندسـلیگا )۱۹۹۹(، 

بازیکـن سـال آسـیا )۱۹۹۹(، ۱۰۹ گل ملـی
 علـی دایی، بزرگ ترین فوتبالیسـت ایـران و همچنین 
یکـی از بهتریـن بازیکنان فوتبال آسیاسـت. او به خاطر 
بـه ثمـر رسـاندن ۱۰۹ گل ملـی کـه تـا سـال ۲۰۲۱ 
رکـورد جهانـی محسـوب می شـد، شـناخته می شـود. 
او ۱۲۶ گل بـرای باشـگاه هایی چـون بایـرن مونیـخ و 
پرسـپولیس به ثمـر رسـاند و ۱۸ پاس گل داده اسـت. 
او سـال ۱۹۹۹ بـا بایـرن مونیـخ قهرمان بوندسـلیگا و 
فوتبالیسـت سال آسیا شـد. او همچنین به خاطر قدرت 
و توانایی گلزنی اش شـناخته می شـود کـه او را به یک 
مهاجـم مسـتحکم در خط حملـه تبدیل کرده اسـت.

استان  جوانان  و  ورزش  اداره کل  ورزش  توسعه  معاون   
خصوص  در  گیتی پسند  باشگاه  مقائم مقام  و  اصفهان 
در  باشگاه  این  والیبال  و  هندبال  تیم  دو  چگونگی حفظ 

لیگ برتر توضیح می دهند.
و  و گسترش  مالی  ایمنا، مشکلات مختلف  به گزارش   
استقبال از ورزش باعث شده است تا کمبود زیرساخت های 
خصوصی  باشگاه  اصفهان  در  آید.  به چشم  استان ها 
لیگ های  در  که  است  ده دهه  به  نزدیک  که  گیتی پسند 
مختلف ورزشی فعالیت و تیم داری می کند، در رشته های 
فوتسال و هندبال جزو مدعیان است و رقیبی سخت برای 
تیم های اصفهانی و دیگر شهرها است. در روزهای گذشته 
با اعلام باشگاه گیتی پسند اصفهان به دلیل کمبود بودجه 
و نبود حمایت از مسئولان استانی، این باشگاه تصمیم به 
کناره گیری در دو رشته والیبال و هندبال را گرفته است 
و تاکنون صحبتی قطعی در این باره انجام نشده است؛ در 
رشته هندبال چند باشگاه اصفهانی دیگر تیم داری می کنند 
و حضور تیم گیتی پسند اصفهان در این رشته به دور از همه 
شرایط، برای این باشگاه ها سودآور است چرا که هزینه های 
سفر و سختی مسافت برای این باشگاه ها و تیم ها برداشته 
پرشور  برگزاری  شاهد  اصفهان  در  همواره  و  می شود 
رقابت های لیگ برتر هندبال هستیم. از طرفی دیگر اصفهان 
یکی از قطب های مهم و اصلی هندبال است و بازیکنان 
جوان، اما پرانگیزه را در خود پرورش می دهد و حضور این 
باشگاه و تیم داری آن سبب می شود بازیکنان زیادی پرورش 

پیدا کنند و این رشته در اصفهان از رونق نیفتد.

Á گيتی پسند یك باشگاه كاملاً خصوصی است 
 محسن تابش فر، معاون توسعه ورزش اداره کل ورزش و 
جوانان استان اصفهان دررابطه با حمایت اداره کل ورزش 
و جوانان استان اصفهان از این باشگاه خصوصی می گوید: 
باشگاه گیتی پسند یک باشگاه صددرصد خصوصی است 
و از صفر تا صد این باشگاه به دست خودشان است، در 
خصوص تیم های زیرمجموعه و هزینه های این تیم ها با 
تصمیم و مصوبه های هیئت مدیره به دلایل مالی نسبت به 
کم کردن رشته های زیرمجموعه های خودشان تصمیم گیری 
کرده و اقدام می کنند، اما برحسب وظیفه ای که داریم تمامی 
تلاشمان را انجام می دهیم که باشگاه حرفه ای گیتی پسند 
نسبت به نگه داشتن سهمیه های رشته های والیبال و هندبال 
با محمدحسین  من  می افزاید:  او  گیرد.  همکاری صورت 
عراقی زاده صحبت هایی در خصوص هندبال صحبت هایی 
شده  مطرح  هیئت مدیره  در  کرد  عنوان  وی  دادم،  انجام 
است و درصورتی که بتوانند از این رشته نگه داری می کنند؛ 
مکاتباتی نیز با استاندار استان انجام شده است تا از طریق 
اکنون  اما  شود،  انجام  لازم  حمایت های  نیز  استانداری 
منتظریم تا ببینیم مدیرعامل باشگاه و هیئت مدیره آنچه 
توسعه  معاون  می گیرند.  رشته  دو  این  برای  تصمیمی 
بیان  اصفهان  استان  جوانان  و  ورزش  کل  اداره  ورزش 
می کند: تمامی تلاشمان را با رایزنی ها و گفت وگوها انجام 
دادیم و در تلاشیم تا با برقراری بسترهای مختلف باشگاه 
گیتی پسند بتواند رشته های غیر فوتسال خود را ادامه دهد تا 
باز هم شاهد اتفاقات خوبی از جانب این باشگاه باشیم، اما 

به طورکلی ما اجازه دسترسی و دخالت در امور باشگاه های 
استان  شهر  سرمایه های  از  بسیاری  نداریم.  را  حرفه ای 
اصفهان در دو رشته والیبال و هندبال گیتی پسند هستند 
و حیف است که ما این رشته ها را از دست دهیم. او عنوان 
می کند: اگر باشگاه گیتی پسند بتواند رشته هندبال را نگه 
دارد می تواند از ظرفیت های بالایی که ما در استان اصفهان 
داریم نگه داری کند، استان اصفهان مهد هندبال است و 
رشته ای است که از گذشته در اصفهان حرف های بسیار 
برای گفتن داشته است و اگر باشگاه گیتی پسند این رشته 
را حفظ کند، صرفه جویی هایی برای استان دارد. همچنین 
هندبال استان اصفهان متشکل از بازیکنان بومی است و 
حضور باشگاه گیتی پسند می تواند یک آینده بسیار خوبی 
برای بازیکنان ما در رشته هندبال باشد، اما منتظر هستیم 
تا نتیجه نهایی مشخص شود تا ما بتوانیم از بسیاری از 
فرصت های حضور تیم هندبال گیتی پسند در استان اصفهان 
استفاده کنیم.؛ مهم ترین موضوع حفظ ورزشکاران بومی 

برای آینده است و نباید این سرمایه ها را از دست دهیم.
Á مشکلات اقتصادی ما نيازمند حمایت است 

گیتی پسند  باشگاه  قائم مقام  عراقی زاده،  محمدحسین   
اصفهان در خصوص شرایط باشگاه گیتی پسند و تصمیم 
این باشگاه برای لیگ های آینده می گوید: در سال ۱۴۰۰ 
به طور مجدد با درخواست و تقاضای اهالی هندبال و والیبال 
وارد این دو رشته شدیم، چراغ والیبال در اصفهان به طور 
مجدد توسط باشگاه گیتی پسند روشن شد؛ در سال ۱۴۰۰ 
در رشته هندبال سه تیم دیگر نیز حاضر بودند و ما نیز به 

آن ها ملحق شدیم. او می افزاید: تا سال گذشته در لیگ برتر 
هندبال و والیبال تیم داری کردیم، اما به دلیل مشکلات 
اقتصادی کشور که همه درگیر آن هستند، بخش خصوصی 
هیچ  دیگر  طرفی  از  و  است  فراگرفته  نیز  را  گیتی پسند 

حمایتی از مسئولان نمی شود.
 باشگاه گیتی پسند به عنوان یک بخش خصوصی و نماد 
باشگاه داری در بخش خصوصی از سال ۱۳۸۹ در عرصه 
ورزش پا گذاشته است و این مسیر را طی می کند. قائم مقام 
گیتی پسند  باشگاه  می کند:  تصریح  گیتی پسند  باشگاه 
به عنوان یک بخش خصوصی مشکلات خاص خود را دارد، 
بودجه های هنگفت دولتی را ندارد؛ باتوجه به دیرتر تشکیل 
شدن دو لیگ برتر والیبال و هندبال، مصوبه هیئت مدیره 
گروه صنایع گیتی پسند مبنی بر حضور در رشته فوتسال 
در  والیبال  و  هندبال  رشته  برای  بودجه ای  هنوز  و  است 
سال ۱۴۰۴ به ما اختصاص داده نشده است، منتظر هستیم 
ببینیم در آینده چه اتفاقی خواهد رخ داد. او تأکید می کند: 
بخش خصوصی در ورزش اصفهان در هر باشگاهی و هر 
رشته ورزشی نیازمند حمایت است، حمایت کلامی کافی 
و لازم نیست و باید هزینه های بسیاری که برای برگزاری 
هر مسابقه داریم و اجاره های سرسام آور سالن های تمرینی 
برای تمرینات تیم هایمان باید تأمین شود. اجاره سالن ها 
بیشتر برای بخش دولتی است و برای بخش خصوصی 
در  شاخص  باشگاه  به عنوان  و  است  نشده  برنامه ریزی 
فوتسال ایران و آسیا یک سالن به ما اختصاص دهند تا ما 

فعالیت ورزشی را در این باشگاه پیگیری کنیم.
Á  اميدوارم بتوانيــم مصوبه حضور هندبال و 

واليبال را در ليگ برتر دریافت كنيم
 عراقی زاده بیان می کند: هزینه ها بسیار است و حمایتی 
صورت نمی گیرد، بخش خصوصی مشکلات خود را دارد و 
باید انتظارات بالایی که از بخش خصوصی است را با سعی و 
تلاش برآورده کنیم و بتوانیم مصوبه حضور در دو لیگ برتر 

والیبال و هندبال را دریافت کنیم.
 باتوجه به صحبت های کارشناسان و مسائل پیش رو اگر از 
جانب اداره کل ورزش و جوانان استان اصفهان حمایت های 
باشگاه  این  گیرد  صورت  اصفهان  گیتی پسند  باشگاه  از 
فعالیت خود را در رشته های هندبال و والیبال ادامه می دهد 
و این موضوع باعث رونق این رشته در استان و کاهش 

هزینه های باشگاه های دیگر نیز می شود.

ورزش ایران خارج از گود

 بدهی های ميلياردی، چالش بزرگ هيئت ژیمناستيك اصفهان

 آینده مبهم سابر ایران پس از سقوط بی سابقه در رنکينگ جهانی!

 هیئـت ژیمناسـتیک اصفهـان بـا چالـش بدهی های 
میلیاردی از سـنوات گذشـته مواجه اسـت کـه در صورت 
عـدم توجـه مسـئولان می توانـد آینـده ایـن رشـته در 

اصفهـان را بـه خطر بینـدازد.
 ژیمناسـتیک به دلیل فواید متعدد جسـمی و روانی، از 
جملـه افزایـش انعطاف پذیری، قدرت، تعـادل، هماهنگی 
انضبـاط  و همچنیـن بهبـود مهارت هـای اجتماعـی و 
فـردی، بـرای سـلامت و رشـد افـراد در تمـام سـنین، 
به ویـژه کـودکان، بسـیار حائز اهمیت اسـت. ایـن ورزش 
بـه تقویـت اسـتخوان ها، بهبـود گردش خون و سـلامت 
کلـی بـدن کمـک می کنـد و نقـش مهمـی در توسـعه 
مهارت هـای حرکتـی و آگاهـی بـدن دارد. ایـن رشـته از 
گذشـته در اصفهان محبوبیت فراوانی داشـته و تاریخچه 
بهمـن  و  بهـرام  همچـون  پیش کسـوتانی  نـام  بـا  آن 
افشـارزاده، رحیم نیسـی و فرح فخریان گره خورده اسـت. 
امـا در سـالیان اخیـر بی توجهـی نسـبت بـه ایـن رشـته 
پرطـرف دار، هیئـت ژیمناسـتیک اسـتان اصفهـان را در 
وضعیتـی بغرنج قـرار داده اسـت به طوری که مسـئولان 
فعلـی این هیئت بـا انبوهی از بدهی ها و زیرسـاخت های 

فرسـوده کار را دنبـال می کننـد.
Á  هيئت اصفهان یك ميليارد و 8۰۰ ميليون 

تومان بدهی شخصی دارد
 زهـرا اینچه درگاهی، رئیس فدراسـیون ژیمناسـتیک 
در گفت وگـو بـا خبرنـگار ورزشـی فـارس در اصفهـان 
دراین خصـوص اظهـار داشـت: بـرای متولیـان گذشـته 
احتـرام قائل هسـتیم؛ اما هیئتی تحویل سـلیمان پور داده 

شـده کـه بدهی های کلان دارد. او افـزود: فقط یک مورد 
از بدهی هـا یـک میلیـارد و ۸۰۰ میلیـون تومـان بدهـی 
شـخصی اسـت که باید پرداخت شـود؛ شـرایط کاری در 
نقطـه ای اسـت که شـاید خیلی هـا زانـو بزننـد و توانایی 
ادامـه کار را نداشـته باشـند؛ اما این همـت مضاعف را در 
ریاسـت هیئت اصفهان احسـاس می کنم. اینچه درگاهی 
تصریـح کـرد: فدراسـیون هم هیئـت را همراهـی خواهد 
کـرد، اداره ورزش و جوانـان اسـتان اصفهـان هم حمایت 
بسـیار خوبـی از ایـن رشـته دارنـد. رئیـس فدراسـیون 

ژیمناسـتیک گفـت: امیدوارم این آشـفتگی و نابسـامانی 
کـه میراث سـال های گذشـته هیئت بـوده اسـت، زودتر 
خاتمـه یابـد تا آن هـا بـر روی برگـزاری برنامه های مفید 

خود تمرکـز کنند.
Á یك سالن جنگ زده را تحویل گرفتم 

 مژده سـلیمان پور، رئیس هیئت ژیمناسـتیک اسـتان 
اصفهـان نیـز دراین خصـوص اظهار داشـت: یک سـالن 
جنـگ زده را تحویـل گرفتـم، تشـک ها قدیمـی و چالـه 
ابرهـا فرسـوده شـده اسـت، به جـای پیسـت فنر کـه در 

تمام مسـابقات جهان اسـتفاده می شـود ما هنوز از پیست 
فـوم اسـتفاده می کنیم. او افزود: هواسـازها مشـکل دارد، 
سـالن خوبـی داریـم؛ امـا وسـایل کمک آموزشـی همـه 
فرسـوده هسـتند؛ اداره ورزش و جوانـان اسـتان اصفهان 
حمایـت می کنـد و قـول ادامـه حمایـت داده اسـت کـه 
امیـدوارم تـا سـال آینـده ایـن مشـکلات برطرف شـود. 
سـلیمان پور تصریـح کـرد: بدهی هـای زیادی بـه نفرات 
مختلـف از سـمت سرپرسـتان قبلی بـه ما به ارث رسـیده 

اسـت کـه امیـدوارم بتوانیـم از آن عبـور کنیم.
دارای  فعـال  ورزش  یـک  به عنـوان  ژیمناسـتیک   
سـابقه ای در حـدود ۲۰۰۰ سـال اسـت؛ ولـی به عنـوان 
 ۱۰۰ حـدود  در  عمـری  دارای  رقابتـی،  ورزش  یـک 
سـال اسـت. معروف تریـن بخـش ایـن رشـته ورزشـی 
ژیمناسـتیک هنری است که در مسـابقات آن ورزشکاران 
خـرک،  از  پـرش  زمینـی،  حـرکات  رشـته های  در  زن 
ژیمناسـت های  و  موازنـه  چـوب  و  ناهم سـطح  پارالـل 
مـرد در رشـته های حـرکات زمینـی، بارفیکـس، پـرش 
از خـرک، دارحلقـه، پارالـل، و خـرک حلقـه بـه رقابت با 
یکدیگـر می پردازنـد. ایروبیـک، آکروباتیـک و ترامپولین 
تشـکیل  را  ورزشـی  رشـته  ایـن  دیگـر  بخش هـای 
می دهنـد؛ ژیمناسـتیک یـک ورزش المپیکـی اسـت و 
از اولیـن دوره المپیـک تاکنـون در برنامـه این مسـابقات 
قرار داشـته اسـت. هم اکنون ژیمناسـتیک المپیکی از ۱۸ 
رویداد ورزشـی جداگانه تشـکیل می شـود کـه ۱۴ رقابت 
در ژیمناسـتیک هنـری، ۲ رقابت در ژیمناسـتیک موزون 

و ۲ رقابـت در ترامپولیـن اسـت.

 رونـد نامطلـوب تیـم شمشـیربازی سـابر ایـران در 
شـرایطی منجـر به سـقوط بی سـابقه در رنکینـگ جهانی 
شـده کـه حضـور در المپیک هـم تقریباً غیرممکن اسـت.
 بـه گـزارش تسـنیم، با گذشـت یـک سـال از المپیک 
پاریـس و حـذف امتیـاز ایـن رویـداد از رنکینـگ جهانـی 
شمشـیربازی و جایگزیـن شـدن امتیاز مسـابقات قهرمانی 
جهـان و از طرفـی درخشـش ژاپـن در دو رویـداد اخیـر 
یعنـی قهرمانی آسـیا و قهرمانی جهان، تیم سـابر ایران در 
رنکینـگ جهانی سـقوط آزاد کرد و به طور بـاور نکردنی از 

جایـگاه هفتم بـه پانزدهم رسـید. 
ایـن اتفـاق در حالـی رقـم خـورد کـه تیـم سـابر ایران 
بـه دلیـل حملـه رژیـم صهیونیسـتی بـه خـاک میهـن و 
لغـو پروازهـای خارجـی نتوانسـت در مسـابقات قهرمانـی 
جهـان شـرکت کنـد. در همین حـال ژاپن در غیـاب ایران 
بـا شکسـت کـره جنوبـی، قهرمـان جهـان و آسـیا، موفق 

شـد بـر بام اسـیا بایسـتد و فاصلـه امتیاز خـود را بـا ایران 
در رنکینـگ جهانـی کاهـش دهـد. از آغـاز فصـل جدیـد 
مسـابقات سـابر در جهـان و پـس از المپیک ایـران و ژاپن 
در رویدادهـای مختلـف حضـور داشـته و فرصـت کسـب 
امتیـاز داشـتند که در زیـر آنها را مرور خواهیـم کرد. اگرچه 
غیبـت ایـران در قهرمانـی آسـیا امتیـاز زیـادی را بـرای 
سـایر تیمـی ما از دسـت داد و باعـث افت رنکینـگ ایران 
شـد؛ اما بـاز هم شـرایط کشـورمان در رنکینگ ایـده آل و 
قابل قبـول بـود و تـا قبل از مسـابقات قهرمانـی جهان که 
مهم تریـن رویـداد در هر رشـته محسـوب و سـالی یک بار 
برگـزار می شـود و امتیـاز بالایی در رنکینـگ دارد، ایران در 
رده هفتـم رنکینـگ جهانـی و دو پلـه بالاتـر از ژاپـن قرار 
داشـت. تـا قبـل از مسـابقات قهرمانـی جهان ایـران ۱۹۶ 
امتیـاز و ژاپن ۱۶۷ امتیاز داشـت که اگر ایران می توانسـت 
نمایـش قابل قبولـی را در گرجسـتان داشـته باشـد، ایـن 

فاجعـه رقـم نمی خـورد و حداقـل ایـران از چیـن پایین تـر 
قـرار نمی گرفـت. سـقوط ایـران در رنکینـگ جهانـی و 
رده پانزدهـم در حالـی بـرای ایـران یک اتفاق وحشـتناک 
اسـت کـه قطعـاً کار را بـرای کسـب سـهمیه تیمـی در 
المپیـک لس آنجلـس بـه امـا و اگـر می کشـاند. طبـق 
قوانین فدراسـیون جهانـی چهار تیـم اول رنکینگ جهانی 
به صـورت مسـتقیم و بعـد از آن نخسـتین تیـم هـر قـاره 
در رنکینـگ جهانـی سـهمیه حضـور در المپیک را کسـب 
می کنـد. در دو دوره گذشـته کـره جنوبـی بـا قرارداشـتن 
در جمـع ۴ تیـم نخسـت راهـی المپیک شـده بـود و ایران 
نیـز به عنـوان نخسـتین تیـم قـاره آسـیا در رنکینـگ این 
سـهمیه را از آن خودکـرده بـود؛ امـا در حـال حاضـر کـره 
جنوبـی از جمـع ۴ تیـم برتـر خارج شـده که قطعـاً دوباره 
جایـگاه خـود را بـاز می گردانـد و کسـب سـهمیه بـرای 
دیگـر تیم آسـیایی باید از طریـق قرارداشـتن به عنوان تیم 

اول قـاره در رنکینـگ باشـد. همه ایـن مواردی کـه اتفاق 
افتـاده پیش ازایـن بارها پیش بینی شـده بود. نداشـتن یک 
کادر فنـی منسـجم، اختلاف شـدید در بیـن بازیکنان تیم، 
ازدسـت رفتن زمـان طلایی بـرای آوردن به یک سـرمربی 
کاربلـد و حضـور مربـی بدون سـوابق قـوی، حضـور افراد 
غیرمتخصـص در تصمیم سـازی های فدراسـیون و بعضـاً 
علاقـه برخـی افـراد به پـر کـردن رزومه در کنـار تیم ملی 
و حضـور در سـفرهای برون مـرزی، عـدم جوان گرایـی و 
اعتمـاد به نسـل جدید، اسـتفاده از بازیکنان تکـراری حتی 
باوجـود ناکامـی در تمـام رویدادهـا و حتی عدم بدنسـازی 
صحیـح و بعضـاً اضافه وزن های بـالای بازیکنـان در کنار 
عـدم مدیریـت صحیـح در فدراسـیون کار را بـرای سـابر 
ایـران بـه جایـی رسـاند کـه همه کاشـته های گذشـتگان 
در ایـن رشـته بـر بادرفـت و بایـد بـا حضـور ایـن تیـم در 

لس آنجلـس خداحافظـی کـرد.


